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  المستخلص
 

لشركة  بالكمية المنتجة اسبوعياً من الأقمشةتناولت هذه الدراسة استخدام التحليل الطيفي للتنبؤ 
 إليالدراسة   هدفت هذه(م و 2016ابريل _2015ينايرسور بمصنع النسيج بمدينة شندي )

تجات تحقيق أهداف أهمها بناء نماذج إحصائية  تساعد المصانع والشركات علي تحليل المن
وجود نماذج إحصائية  قلةي ف موذج, وتمثلت مشكلة البحثوتحديد أفضل وأكفأ ن ,والتنبؤ بها

 بؤ بالكمية المنتجة من الأقمشة ,مستخدمة كنماذج السلاسل الزمنية باتجاهي الزمن والتكرار للتن
السلسلة الزمنية لبيانات الكمية المنتجة من عدة فرضيات أهمها أن  ىحيث استندت الدراسة عل

للكمية المنتجة من الأقمشة بمصنع النسيج  الأقمشة سلسلة مستقرة , تحليل السلسلة الزمنية 
وبعض مقاييس ي الوصفالمنهج , وتم استخدام باتجاه الزمن أدق في التنبؤ مقارنة باتجاه التكرار

 يضاً وأ MINITAB &SPSS باستخدام الحزم الإحصائيةالإحصاء الوصفي والمنهج التحليلي 
تقدير نموذج لتحليل بيانات السلسلة من خلال وصف و  Excel 2007 Microsoftبرنامج

وتوصلت الدراسة إلي عدة نتائج  إحصائي مناسب اعتماداً على بعض الاختبارات الإحصائية.
السلسلة الزمنية الأسبوعية للكمية المنتجة من الأقمشة  عبارة عن سلسلة غير مستقرة  أهمها

رة , وجد أن النموذج الملائم  لتمثيل بيانات أصبحت سلسلة مستق الأولوبأخذ الفرق الأمامي 
السلسلة الزمنية  باتجاه الزمن هو نموذج الانحدار الذاتي والمتوسط المتحرك التكاملي من 

 أنه ومن خلال النتائج السابقة تم التوصل إلي عدة توصيات أهمها ARIMA(2,1,1)  الدرجة
الاتجاهات  فةالباحث من خلال الجهة المستفيدة لمعر  إليهتوصل  يمكن استخدام النموذج الذي

اعتماد التحليل الذي توصل إليه الباحث باتجاه  يمكن لها, ووضع خطط المستقبلية للظاهرة
 الزمن لأنه أدق من التحليل باتجاه التكرار .
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Abstract 
 

 

The  study aimed to achieve the objective of the most important of which are the 
construction of statistical models that help factories and companies to analyze and 
predict products, and to  identify the best and most efficient model. the problem of 
research was to evaluate the quantities produced by the textile industry in Shandi 
city (Jan.2015_Apr.2016). In the absence of statistical models used as time series 
model of time and frequency to predict the quantity produced of fabrics. The study 
was based on several hypotheses, the most important of which is that the time 
series of the data produced from the fabrics  is stable series ,JH of fabrics textile 
factory towards the time more accurate in predicting compared to the direction of 
repetition, was used the descriptive approach and some descriptive statistics and 
analytical curriculum standards using statistical packages MINITAB &SPSS as well 
as Excel 2007 for Microsoft to analyze the series data through ¸ description and 
estimate a statistical model suitable depending on some statistical tests. The study 
found several result, the most important of which is the weekly time series for the 
quantity produced from the fabrics is an unstable series and the first front difference 
became a stable series . The appropriate model for the time series data 
representation for time is the self-regression model and the ARIMA(2,1,1) and 
through the previous result reached several recommendations, the most important of 
which can be used the model reached by the researcher through the beneficiary to 
know the future trends of the phenomenon and the development of plans, The 
analysis of the researcher can be adopted in the direction  of time because it is 
more accurate than the analysis towards the frequency. 
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